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Frammøtte medlemmer Parti Rolle 

Jarle Skeidsvoll KRF Ordførar 

Mortensen, Alf Terje FRP Varaordførar 
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Johannes Haugland SP Medlem 
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Frammøtte varamedlemmer Parti Erstatter medlem 

Hjalti Heimir Gislason H Jon F. Blichfeldt (etter kl. 
15.) 

  
Følgjande frå administrasjonen møtte: Rådmannen og utvalssekretæren. Økonomisjefen møtte i 
sak 081/18. 
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104/18 Økonomirapport 2.tertial 2018 

105/18 Andre gongs handsaming - Plansak 12532017002 - Reguleringsendring Hauge 
barnehage - Hauge 



 

 

106/18 Innsamling av husholdningsavfall, konkuranseutsetjing eller eigen drift. 

107/18 Oppstart utviklingsprosjekt Bu- og avlastingstenesta 1.halvår 2019 

108/18 Utviding omsorgsbustader Solplassen 2019 

109/18 Økonomireglement 

110/18 Reglement for plan- og kommunalteknisk utval - tilleggspunkt 

  

  



 

 

101/18: Godkjenning av innkalling og sakliste 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Innkalling og sakliste vert godkjent. 

   

   

24.10.2018 FORMANNSKAPET 

Det vart varsla nokre spørsmål mot slutten av møtet.  
---------------------------------------------------- 
Det var elles ingen merknader til innkalling og saksliste.  
 
 

FS - 101/18 VEDTAK: 

Innkalling og sakliste vert godkjent. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

102/18: Godkjenning av møtebok 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Møteprotokoll frå 05.09.18, 12.09.18 og 13.09.18 vert godkjend. 

   

   

24.10.2018 FORMANNSKAPET 

 
Alf Terje Mortensen, FRP, hadde ein merknad til sak 075/18 frå møtet 05.09.12: I handsaminga av 
saka står det at rådmannen sitt framlegg vart samrøystes tilrådd, men dette var ikkje tilfelle. 
Rådmannen sitt framlegg vart tilrådd mot to røyster frå FRP.  
------------------------------------------------- 
Det vart vedteke at møteprotokollen frå 05.09.18 vert godkjent med forutsetning om at feilen i sak 
075/18 vert retta opp. 
------------------------------------------------- 
Det var elles ikkje merknader til utsende møteprotokollar. 
 
 

FS - 102/18 VEDTAK: 

Møteprotokoll frå 12.09.18 og 13.09.18 vert godkjend. 

Møteprotokoll frå 05.09.18 vert godkjent med forutsetning om at feilen i sak 075/18 vert retta 
opp.  
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 



 

 

103/18: Referatsaker og meldingar 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

"Referatsakene vert tekne til vitande." 

     

24.10.2018 FORMANNSKAPET 

 
Det vart halde gruppemøte mellom FRP og Venstre frå kl. 13.45 -13.48.  
--------------------------------------------------------------------------------------------- 
Formannskapet gjorde slikt framlegg: "Referatsak nr.  3 vert løfta opp til ordinær sak. Dei andre 
referatsakene vert tekne til vitande." 
 
AVRØYSTING  
 
Framlegget vart vedteke med 6 røyster (1KRF, 2AP, 1MDG, 1H, 1SP)  mot 3 røyster (2FRP, 1V).  
 

FS - 103/18 VEDTAK: 

"Referatsak nr. 3 vert løfta opp til ordinær sak. Dei andre referatsakene vert tekne til vitande." 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

3: Søknad om økonomisk bidrag til likemannsstøtte  

 

 

 

FS - 3 VEDTAK: 

"Referatsaka vert løfta opp til ordinær sak."  

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

081/18: Økonomirapport 2.tertial 2018 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Økonomirapport pr.2.tertial vert teken til vitande. 

 

   

24.10.2018 FORMANNSKAPET 

Økonomisjefen møtte i saka for å gi ei løypemelding om budsjettet for 2019.  
 



 

 

AVRØYSTING  
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes tilrådd.  
 
 

FS - 081/18 VEDTAK: 

Formannskapet si innstilling til heradsstyret: 
"Økonomirapport pr.2.tertial vert teken til vitande." 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Jon F. Blichfeldt, MDG,  gjekk frå møtet, og Hjalti H. Gislason tok plass i møtet.  

--------------------------------------------------------------------------------------------------------  

 

082/18: Andre gongs handsaming - Plansak 12532017002 - Reguleringsendring Hauge 

barnehage - Hauge 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

RÅDMANNEN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK: 

1. I medhald av plan- og bygningslova § 12-12 vert framlegg til reguleringsendring av Hauge 
barnehage, planID 12532017002, med plankart, føresegner (datert 18.09.17) og 
planskildring (datert 13.09.17) vedteke.  

2. Planen erstattar og opphevar fylgjande eksisterande reguleringsplanar for området:  

· Utbyggingsplan Hauge barnehage 12532010004 (revidert 07.06.11) 
· Hauge barnehage 12532010004 (23.11.10) 
· Utbyggingsplan Hauge barnehage 20070300 (30.10.07) 
· Delar av reguleringsendring for FV Hauge – Lonevåg 20081200, vedteke i 2009, endra i 2011 

(20081200 e1).  
   

   

17.10.2018 PLAN- OG KOMMUNALTEKNISK UTVAL 

Ragnar J. Tyssebotn, FRP, gjorde slikt framlegg: "Planområdet vert utvida til å dekke skuletomta og 
skuleplassen for gamle Hauge skule. Det ligg heradsstyrevedtak på at denne skal nyttast som 
barnehage, og då må den inn i planen no." 
 
AVRØYSTING 
Rådmannen sitt framlegg  -  samrøystes vedteke 
Ragnar J. Tyssebotn sitt framlegg -  fall med 6 røyster (2H,2AP,1SP,1KRF) mot 1 røyst (1FRP) 
 

PL - 102/18 VEDTAK: 

 

" 1. I medhald av plan- og bygningslova § 12-12 vert framlegg til reguleringsendring av Hauge 
barnehage, planID  
      12532017002, med plankart, føresegner (datert 18.09.17) og planskildring (datert 13.09.17) 



 

 

vedteken.  
   2. Planen erstattar og opphevar fylgjande eksisterande reguleringsplanar for området:  
· Utbyggingsplan Hauge barnehage 12532010004 (revidert 07.06.11) 
· Hauge barnehage 12532010004 (23.11.10) 
· Utbyggingsplan Hauge barnehage 20070300 (30.10.07) 
· Delar av reguleringsendring for FV Hauge – Lonevåg 20081200, vedteke i 2009, endra i 2011 

(20081200 e1). " 

 

24.10.2018 FORMANNSKAPET 

Alf Terje Mortensen, FRP, gjorde slikt framlegg:  
"Planområdet vert utvida til å dekke skuletomta og skuleplassen for gamle Hauge skule. Det ligg 
heradstyrevedtak på at denne skal vurderast nyttast som barnehage, og då må den inn i planen no." 
 
AVRØYSTING  
Alternativ avrøysting  
Alf Terje Mortensen sitt framlegg:                2 røyster (2FRP) 
Rådmannen sitt framlegg :                             7 røyster (1KRF, 2AP, 2H, 1SP, 1V) 
 
 

FS - 082/18 VEDTAK: 

Formannskapet si innstilling til heradsstyret:  
 
"1. I medhald av plan- og bygningslova § 12-12 vert framlegg til reguleringsendring av Hauge 
barnehage, planID   12532017002, med plankart, føresegner (datert 18.09.17) og planskildring 
(datert 13.09.17) vedteke.  
  2. Planen erstattar og opphevar fylgjande eksisterande reguleringsplanar for området:  

· Utbyggingsplan Hauge barnehage 12532010004 (revidert 07.06.11) 
· Hauge barnehage 12532010004 (23.11.10) 
· Utbyggingsplan Hauge barnehage 20070300 (30.10.07) 
· Delar av reguleringsendring for FV Hauge – Lonevåg 20081200, vedteke i 2009, endra i 

2011 (20081200 e1)."  
 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

083/18: Innsamling av husholdningsavfall, konkuranseutsetjing eller eigen drift. 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Innsamling av hushaldningsavfall i Osterøy kommune vert gjort i eigen regi og ikkje lyst ut på 
anbod. 

 

 

24.10.2018 FORMANNSKAPET 



 

 

Alf Terje Mortensen, FRP, gjorde slikt framlegg:  
"Innsamling av hushaldningsavfall i Osterøy kommune vert lyst ut på anbod." 
 
AVRØYSTING 
Alternativ avrøysting  
Framlegg frå Alf Terje Mortensen:       2 røyster (2FRP)  
Rådmannen sitt framlegg:                     7 røyster (1KRF, 2AP, 2H, 1SP, 1V)     
 
 

FS - 083/18 VEDTAK: 

Formannskapet si innstilling til heradsstyret: 
"Innsamling av hushaldningsavfall i Osterøy kommune vert gjort i eigen regi og ikkje lyst ut på 
anbod." 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

084/18: Oppstart utviklingsprosjekt Bu- og avlastingstenesta 1.halvår 2019 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Osterøy kommune startar januar 2019 opp utviklingsprosjekt for Bu- og avlastingstenesta jf tilbodet 
frå Sødermann AS. Finansiering av tiltaket blir henta frå disposisjonsfondet, kr 100.000 i 2019, og 
90.000 i 2020. Det vil bli søkt KS utviklingsfond om støtte utover dette.  

   

   

24.10.2018 FORMANNSKAPET 

Ordføraren gjorde slikt framlegg:  
"Osterøy kommune startar januar 2019 opp utviklingsprosjekt for Bu- og avlastingstenesta jf tilbodet 
frå Sødermann AS. Det vil bli søkt KS utviklingsfond om støtte."  
 
AVRØYSTING  
Alternativ avrøysting   
Ordføraren sitt framlegg:      9 røyster (1KRF, 2FRP, 2AP, 2H, 1SP, 1V)   
Rådmannen sitt framlegg:    ingen røyster  
 
 

FS - 084/18 VEDTAK: 

"Osterøy kommune startar januar 2019 opp utviklingsprosjekt for Bu- og avlastingstenesta jf 
tilbodet frå Sødermann AS. Det vil bli søkt KS utviklingsfond om støtte."  

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 



 

 

085/18: Utviding omsorgsbustader Solplassen 2019 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Osterøy kommune fullfører prosessen med utviding av Solplassen frå 3 til totalt 5 bueiningar 
pluss personalfasilitetar, jf teikningar vedlagd.  

  

  

 

24.10.2018 FORMANNSKAPET 

AVRØYSTING  
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes tilrådd.  
 
 

FS - 085/18 VEDTAK: 

Formannskapet si innstilling til heradsstyret:  

"Osterøy kommune fullfører prosessen med utviding av Solplassen frå 3 til totalt 5 bueiningar pluss 
personalfasilitetar, jf teikningar vedlagd. " 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

086/18: Økonomireglement  

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

  «Økonomireglementet vert tilrådd slik det ligg føre og vert gjort gjeldande frå vedtaksdato.» 

 

24.10.2018 FORMANNSKAPET 

Kjersti Vevatne, V, gjorde slikt framlegg om endring av tekst:  
 
«I første bolk med kulepunkt: 
Nytt første punkt: "vere bindeleddet mellom den overordna kommuneplanlegginga og årsbudsjettet" 
Stryke punkt nr. 2 om retningsval, og erstatte med "Inngå som handlingsdel for samfunnsplanen" 
 
I andre bolk med kulepunkt: 
I første punkt: legge til, slik at det står "Kommuneplanen sin samfunnsdel" 
 
 



 

 

Grunngjeving: 
Kommuneplanen sin samfunnsdel og handlingsdel med økonomiplan må sjåast i samanheng. Det er 
viktig å få fram at økonomiplan skal vise korleis samfunnsdelen sine satsingsområder og hovedmål 
skal følgjast opp.» 
 
AVRØYSTING  
Alternativ avrøysting  
Kjersti Vevatne sitt framlegg:    9 røyster (1KRF, 2FRP, 2AP, 2H, 1SP, 1V)  
Rådmannen sitt framlegg:          ingen røyster  
 

FS - 086/18 VEDTAK: 

Formannskapet si innstilling til heradsstyret:  

Endringsforslag:  

«I første bolk med kulepunkt: 
Nytt første punkt: "vere bindeleddet mellom den overordna kommuneplanlegginga og 
årsbudsjettet" 
Stryke punkt nr. 2 om retningsval, og erstatte med "Inngå som handlingsdel for samfunnsplanen" 
 
I andre bolk med kulepunkt: 
I første punkt: legge til, slik at det står "Kommuneplanen sin samfunnsdel" 
 
Grunngjeving: 
Kommuneplanen sin samfunnsdel og handlingsdel med økonomiplan må sjåast i samanheng. Det 
er viktig å få fram at økonomiplan skal vise korleis samfunnsdelen sine satsingsområder og 
hovedmål skal følgjast opp.» 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

087/18: Reglement for plan- og kommunalteknisk utval - tilleggspunkt 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

«Reglement for plan- og kommunalteknisk utval, § 2 Arbeids- og ansvarsområde, vert endra slik 
det går fram i vedlegg til saka.» 

 

  

24.10.2018 FORMANNSKAPET 

Alf Terje Mortensen, FRP, gjorde slikt framlegg:  
"Saka vert sendt til heradsstyret utan innstilling."  
 
AVRØYSTING  
Alternativ avrøysting 



 

 

Alf Terje Mortsen sitt framlegg:     2 røyster (2FRP) 
Rådmannen sitt framlegg:               7 røyster (1KRF, 2AP, 2H, 1SP, 1V)  
 
 

FS - 087/18 VEDTAK: 

Formannskapet si innstilling til heradsstyret:  
«Reglement for plan- og kommunalteknisk utval, § 2 Arbeids- og ansvarsområde, vert endra slik 
det går fram i vedlegg til saka.» 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Andre saker/ spørsmål 

 

Kompensasjonsordning for PC-bruk  

Johannes Haugland, SP, stilte spørsmål om det finnes ei kompensasjonsordning for bruk av eigen PC 

for politikarar. Han oppmoda om at dette må avklarast før neste valperiode.  

 

Rådmannen svara at det skal undersøkast om det er gjort vedtak om dette tildelegare, og at 

spørsmålet skal avklarast før neste valperiode.  

------------------------------------------------------------ 

Næringskonsulent 

Johannes Bysheim, AP, kom med innspel til budsjettarbeidet. Han ønskjer å sjå på moglegheita for å 

tilsetje ein næringskonsulent i kommunen, og ønskjer ein open debatt om dette.  

------------------------------------------------------------ 

 

Spørsmål vedrørande Tolga-saka og bruk av konsulenttenester frå Søderman AS 

Alf Terje Mortensen, FRP, stilte spørsmål om det er sannsynlig at Osterøy kommune, som har nytta 

konsulenttenester frå Søderman AS, kan ha gjort har gjort feilaktige vedtak i diagnostiseringa av 

psykisk utviklingshemma, slik som i Tolga kommune.  

 

Rådmannen svara at kommunen ikkje har operert slik som i Tolga kommune når det gjeld 

diagnostisering av psykisk utviklinghemma, og at bruk av konsulenttenestene til Søderman AS ikkje 

dreier seg om diagnostisering og enkeltvedtak for brukarar. 

------------------------------------------------------------- 

 

Ungdomsrådet  

Johannes Bysheim, AP, stilte spørsmål om korleis ungsdomsrådet vert følgd opp, og ønskjer at det 

vert oppretta ei sak om dette. Han spurde om det kan vere føremålstenleg at ein av representantane 

i ungdomsrådet skal ha direkte kontakt med representantar i heradsstyret.  

 

Rådmannen skal kome tilbake med svar.  

------------------------------------------------------------- 

 

 



 

 

Gebyr for tilkopling av anlegget for vatn og avlaup (V/A-anlegg)  

Formannskapet etterspurde meir informasjon kring pålegg om tilkopling til kommunale VA-anlegg og 

betaling av gebyr for dette.  

 

Rådmannen skal kome tilbake med opplysningar om saka.  

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

Til å skrive under møteprotkollen saman med ordføraren vart desse valde: Hildegunn Mo og Rita 

Tveiten  

 

  

 

 

Marie Koksvik Thorsen  

utvalssekretær  

 

 

 

 

 

 

 

------------------------------------                    -----------------------------------                    -------------------------------- 

Jarle Skeidsvoll                                          Hildegunn Mo                                           Rita Tveiten     

ordførar  
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